
Protokół Nr XLV/2023 

z przebiegu obrad XLV sesji Rady Gminy Lubiszyn 

odbytej w dniu 26 stycznia 2023 roku 

 

Sesja rozpoczęła się o godz.1400 i zakończyła się o godz.1440 

 

Na sesji obecnych było 15 radnych według załączonej listy obecności (D.Grabarczyk – obecny 

od pkt 7). 

W sesji uczestniczyli: 

1) Artur Terlecki – Wójt Gminy, 

2) Urszula Stolarska – Z-ca Wójta, 

3) Beata Pampuchowicz – Skarbnik Gminy, 

4) Hubert Kurpiński – Kierownik ZUK 

 

Do punktu 1 porządku obrad: 

W.Zwieruho – Przewodniczący Rady Gminy – dokonał otwarcia XLV sesji Rady Gminy 

Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości. 

Stwierdził, iż na stan 15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych, wobec czego rada może 

obradować i podejmować prawomocne uchwały (D.Grabarczyk – obecny od pkt 7). 

 

Do punktu 2 porządku obrad: 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła porządek obrad w niżej podanym brzmieniu (Wynik 

głosowania imiennego stanowi załącznik - radny P.Wawrzaszek niezalogowany- głosowanie 

poprzez podniesienie ręki): 

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2.  Przyjęcie porządku obrad. 

3.  Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej FB-1. 

4.  Uchwała w sprawie określenia stawek zwrotu kosztów przewozu uczniów 

niepełnosprawnych za 1 kilometr przebiegu pojazdu. 

5.  Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego  

w zakresie dożywiania zgodnie z wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2019 – 2023. 

6.  Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

pomocy w zakresie dożywiania w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek  

w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023.  

7.  Projekt Uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Lubiszyn do realizacji Programu 

„Korpusu Wsparcia Seniorów” na rok 2023. 

8.  Uchwała w sprawie określenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla 

samorządowego zakładu budżetowego – Zakładu Usług Komunalnych w Lubiszynie  

w roku budżetowym 2023. 

9.  Uchwała w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej na 2023 rok dla Zakładu Usług 

Komunalnych w Lubiszynie do wywozu 1 m3 nieczystości ciekłych, gromadzonych  

w zbiornikach bezodpływowych. 



10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego w ramach przewozów autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej.  

11. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia cen biletów za usługi przewozowe oraz 

opłat dodatkowych w publicznym transporcie zbiorowym o charakterze użyteczności 

publicznej w komunikacji gminnej, której organizatorem jest Gmina Lubiszyn. 

12.  Przyjęcie protokołu z XLII sesji rady gminy. 

13. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji rady gminy. 

14. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji rady gminy. 

15. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 

16. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 

17.  Interpelacje i wnioski radnych. 

18.  Wolne wnioski i informacje. 

19.  Zamknięcie obrad sesji. 

Do punktu 3 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej FB-1. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XLV/357/2023. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 4 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia stawek zwrotu kosztów 

przewozu uczniów niepełnosprawnych za 1 kilometr przebiegu pojazdu. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XLV/358/2023. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 5 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia 

wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania zgodnie z wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XLV/359/2023. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 6 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie dożywiania w ramach wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023.  

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 



Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XLV/360/2023. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 7 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Lubiszyn do 

realizacji Programu „Korpusu Wsparcia Seniorów” na rok 2023. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XLV/361/2023. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 8 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia stawki jednostkowej dotacji 

przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego – Zakładu Usług Komunalnych  

w Lubiszynie w roku budżetowym 2023. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

W.Prętki – Pan Kierownik ZUK miał nam dzisiaj przedstawić, jak wygląda taryfa 

zatwierdzona przez Wody Polskie. 

H.Kurpiński – 22.07.2022r. Wody Polskie wydały decyzję zwiększającą stawkę za 

oczyszczenie 1 m3 ścieków z kwoty 9,15 zł. netto do kwot 11,20 zł. Wzrost był aż o 2, 05 zł. 

Wówczas dotacja wynosiła 2,00 zł., czyli realna stawka za 1 m3 ścieków płacona przez 

mieszkańca wynosiła 7,15zł. Po lipcu, kiedy ta stawka wzrosła do 11,20 zł. przy zastosowaniu 

dotacji przez nas zaproponowanej, czyli 11,20 – 3,00 = 8,20 zł. dla mieszkańca, a więc wciąż 

będzie wyższa niż poprzednia z 2022r. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XLV/362/2023. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 9 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej 

na 2023 rok dla Zakładu Usług Komunalnych w Lubiszynie do wywozu 1 m3 nieczystości 

ciekłych, gromadzonych w zbiornikach bezodpływowych. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

W.Prętki – Tu też była prośba do Pana Kierownika o rozwianie wszelkich wątpliwości 

odnośnie kalkulacji. 

H.Kurpiński – Jeżeli chodzi o wywóz nieczystości płynnych to zarówno stawka, jak i dotacja 

nie zmieniły się. Tak samo jak do grudnia 2022r. stawka wynosiła 45,38 zł. netto, również  

w styczniu tego roku została na tym samym poziomie. Dotacja wynosiła 15,76 zł. więc stawka 

dla mieszkańca też pozostała na tym samym poziomie. Chodzi o to żeby ta dotacja była 

kontynuowana. 

K.Stefanek – Jeśli można, bo rozmawialiśmy ostatnio na komisji odnośnie tej stawki i dotacji, 

jaką planujemy tutaj teraz przekazać. Dzisiaj sprawdziłem ostatnią fakturę Zakładu Usług 



Komunalnych z Myśliborza, który odbierał ode mnie te ścieki i wychodzi tam do zapłaty równo 

20 zł. brutto dla klienta. Tutaj, ta nasza propozycja po dotacji 15 zł. wyjdzie 29 zł. Teraz się 

jeszcze zastanówmy, czy to jest wystarczająca dotacja, czy ZUK-owi będzie zależało żeby 

więcej klientów pozyskać, ale z tą różnicą 20 zł. do 29 zł. to raczej skorzystają z innych 

możliwości. 

H.Kurpiński – Z tego, co się próbowaliśmy dowiedzieć w innych zakładach to nie można tego 

liczyć metr do metra, gdyż w niektórych zakładach wywóz odbywa się zważywszy na transport 

np. samochodem. Jeśli samochód ma np. 8 m3 to zakład liczy za 8 m3, czy wywozi się 8 m, czy 

wywozi się 2 m to zakład liczy za 8 metrów i bierze jedna taryfę. W Zakładzie Usług 

Komunalnych w Lubiszynie pobieramy opłatę wyłącznie za wywiezioną ilość ścieków  

a w innych zakładach biorą za cały samochód i stąd może być ta różnica. Nie wiem, jak jest  

w Myśliborzu, ale dowiadywaliśmy się w innych zakładach i tak jest. 

K.Stefanek – W Myśliborzu jest tak, że płaci się za faktycznie przekazana ilość ścieków i za 

ten metr odebrany. Na fakturze z grudnia jest 20 zł. brutto za 1 m3.. Gdybyśmy mieli płacić za 

przyjazd całego tego pojazdu to chyba by było jeszcze drożej niż tutaj. 

H.Kurpiński – Księgowa dzwoniła do Myśliborza i otrzymała informację, że nie ma stawki za 

1 m3 tylko za całą beczkę i to jest 142 zł. 

W.Prętki – Rzeczywiście byli tacy przedsiębiorcy prywatni, którzy stosowali tą praktykę, że 

naliczano bez względu na to, czy zabierali 1 metr, czy 8 metrów to rzeczywiście brali stawkę 

za beczkę. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XLV/363/2023. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 10 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego w ramach przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej.  

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XLV/364/2023. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 11 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia cen 

biletów za usługi przewozowe oraz opłat dodatkowych w publicznym transporcie zbiorowym 

o charakterze użyteczności publicznej w komunikacji gminnej, której organizatorem jest Gmina 

Lubiszyn. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy większością głosów (14 za, 1 przeciwny) podjęła w/w uchwałę Nr 

XLV/365/2023. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 



Do punktu 12 porządku obrad: 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z XLII sesji. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 13 porządku obrad: 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z XLIII sesji. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 14 porządku obrad: 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z XLIV sesji. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 15 porządku obrad: 

Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami okres 20.12.2022r. (sesja XLIII) – 

26.01.2023r. (sesja XLV) 

22.12.2022r. - Spotkanie z Prezesem Zarządu Gospodarczego Banku Spółdzielczego  

w Gorzowie Wlkp. 

29.12.2022r. - Udział w połączonym posiedzeniu Komisji Rady Gminy Lubiszyn. 

29.12.2022r. – Udział w XLIV Sesji Rady Gminy Lubiszyn. 

04.01.2023r. - Spotkanie z delegacją niemieckiej gminy partnerskiej Odervorland. 

11.01.2023r. - Spotkanie z przedstawicielami firmy Grand Solar zainteresowanej budową 

farmy fotowoltaicznej na terenie gminy Lubiszyn. 

13.01.2023r. -  Spotkanie z przedstawicielami firmy Abo Wind zainteresowanej budowa farmy 

fotowoltaicznej na terenie gminy Lubiszyn. 

13.01.2023r. – Udział w uroczystej Gali z okazji 50-lecia pożycia małżeńskiego mieszkańców 

gminy, wręczono medale za długoletnie pożycie nadane przez Prezydenta Rzeczpospolitej 

Polskiej Pana Andrzeja Dudę.    

16.01.2023r. - Spotkanie ze p. Magdaleną Pędziwiatr i p. Radnym Powiatu Gorzowskiego  

p. Eugeniuszem Leśniewskim dotyczące modernizacji dróg powiatowych na terenie gminy 

Lubiszyn. 

16.01.2023r. - Spotkanie z przedstawicielami firmy Argos dotyczące realizacji transportu 

publicznego na terenie gminy. 

17.01.2023r. - Udział w Komisji Oświaty i Spraw Socjalno - Komunalnych Rady Gminy. 

20.01.2023r. - Udział w zgromadzeniu wspólników Związku Celowego Gmin MG 6. 

20.01.2023r. - Udział w uroczystym spotkaniu noworocznym zorganizowanym przez 

Wojewodę Lubuskiego Władysława Dajczaka. 

24.01.2023r. - Udział w Komisji wspólnej Rady Gminy Lubiszyn. 



S.Andrzejewski – Mam pytanie dotyczące spotkania 11.01.2023r. i 13.01.2023r.  

z przedstawicielami firmy Grand Solar i Abo Wind. Chciałbym się dowiedzieć, w jakim 

miejscu ta propozycja była? I nie byłbym sobą, gdybym nie zapytał o spotkanie 16.01.2023r.  

z Panią M.Pędziwiatr – Starostą i Panem Radnym Powiatu E.Leśniewskim dot. modernizacji 

dróg powiatowych na terenie gminy Lubiszyn. 

A.Terlecki – Mieliśmy dwa spotkania z Inwestorami zainteresowanymi budowa farm 

fotowoltaicznych i jedna to są tereny w Tarnowie, wyjazd z gminy w kierunku Witnicy po 

prawej stronie. A drugie spotkanie dotyczyło terenów w okolicy Lubna i tej istniejącej 

budowanej farmy. Odpowiedź z naszej strony podczas tych spotkań była taka, że w związku  

z tym, że to są duże przedsięwzięcia to chcemy zaangażować również Państwa Radnych.  

Chcemy to robić poprzez uchwalenie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

a nie decyzją o warunkach zabudowy.   Inwestorzy otrzymali tą informację, przyjęli ja do 

wiadomości i teraz mają możliwość złożenia wniosku w tej sprawie. 

Natomiast, jeśli chodzi o spotkanie, które dotyczyło dróg powiatowych z Panią Starostą  

i Panem Radnym powiatowym E.Leśniewskim, to tak, jak sygnalizowaliśmy, rozmawialiśmy 

o zadaniach powiatowych na terenie całej gminy. Pani Starosta ma na uwadze te drogi na terenie 

naszej gminy. Natomiast tam żadne deklaracje dotyczące jednej, czy drugiej drogi, jednego, 

czy drugiego zadania nie padły podczas tego spotkania. Pani Starosta ma sprawdzić 

możliwości, jeżeli chodzi o środki finansowe w budżecie powiatu i ewentualnie się do tych 

naszych wniosków ustosunkuje.    

R.Herian – Panie Wójcie, proszę o kilka słów nt. udziału w Zgromadzeniu wspólników ZCG 

MG-6? 

A.Terlecki – To jedno ze zgromadzeń ZCG MG-6, którego delegatem z ramienia gminy jestem 

ja i Pan Przewodniczący Rady Gminy. Były tam sprawy związane z bieżącym 

funkcjonowaniem związku celowego, ale też były głosowane uchwały, m.in. zmiana uchwały 

budżetowej ZCG MG-6, związana z wyższym kosztem niż przewidywano zadania 

inwestycyjnego pn. budowa punktów selektywnej zbiórki odpadów na terenie Związku 

Celowego Gmin. Związek podjął decyzję o zwiększeniu tego finansowania, o to też prosił 

Zarząd Związku, żeby mógł realizować to zadanie i na terenach gmin budować punkty 

selektywnej zbiórki odpadów. Mówimy o punktach, natomiast ciągle jeszcze nie ma decyzji, 

co do gniazd. Przypomnę, że planowaliśmy na terenie naszej gminy budowę kilku gniazd, 

szczególnie tam, gdzie mamy zwartą zabudowę mieszkaniową: na osiedlach w Marwicach,  

w Lubiszynie, w Lubnie, w Baczynie, tam gdzie są bloki. I tych decyzji jeszcze w tej sprawie 

nie ma.  

Do punktu 16 porządku obrad: 

Sprawozdanie Przewodniczącego rady Gminy z pracy między sesjami: 

10.01.2023r. – Sprawy organizacyjne dotyczące pracy rady gminy. 

13.01.2023r. – Uczestniczyłem w Jubileuszach 50-lecia pożycia małżeńskiego w Lubiszynie, 

gdzie było 16 par małżeńskich. 

17.01.2023r. – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno – Komunalnych. 



20.01.2023r. - Zgromadzenie ZCG MG-6. 

24.01.2023r. – Wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy. 

Do punktu 17 porządku obrad: 

R.Herian złożył wniosek:  

 

 

                                                                                                                                                    



K.Stefanek – złożył wniosek: 

 



Do punktu 18 porządku obrad: 

M.Kwiatkowski złożył wniosek: 

 



K.Stefanek – Mam pytanie do Pana Wójta odnośnie świetlicy w miejscowości Kozin. Jak 

doskonale wszyscy radni, mam nadzieję wiedzą i pamiętają, ta świetlica już ok. 6 lat temu 

została wykluczona z funkcjonowania. Nie ma tam możliwości robienia imprez ani spotkań  

z mieszkańcami z uwagi na jej stan a właściwie braki, jakie tam panują. Czy Pan Wójt pamięta 

o tym i jakie kroki przez te 6 lat zostały podjęte żeby temu zaradzić? 

A.Terlecki – Oczywiście, że o tym pamiętam. Przypomnę, że z Panem Radnym rozmawialiśmy 

na ten temat, podobnie zresztą z mieszkańcami Kozin. Powiedzieliśmy sobie, jakie są priorytety 

dla mieszkańców i wtedy mieszkańcy podjęli decyzję o tym, że ważniejsza z ich punktu 

widzenia jest droga w m. Kozin a nie sala wiejska. Przypomnę, że w tej kadencji drogę  

w m. Kozin wybudowaliśmy. W dużej mierze była ona finansowana z budżetu rady gminy. 

Rzeczywiście o sali w m. Kozin nie zapominamy, ale żadnych deklaracji dotyczących budowy 

nowej sali, remontu tejże sali nie było i żadnych obietnic. Więc pamiętamy o tej sytuacji, 

staramy się o znalezienie źródła finansowania i sala wiejska w Kozinie jest oczywiście dla nas 

ważna, podobnie jak inne obiekty. 

K.Stefanek – Panie Wójcie, spodziewałem się takiej odpowiedzi, nie mniej jednak chciałbym 

podkreślić, że mając na uwadze to, co teraz się dzieje w gminie, fakt taki, że w miejscowości 

Marwice jest budowana sala, nieopodal radni większością głosów zgodzili się żeby przeznaczyć 

w tegorocznym budżecie 6 mln. zł. na budowę kolejnej sali, oddalonej o zaledwie kilka 

kilometrów w miejscowości Baczyna. Uważam i bardzo proszę mocno pochylić się nad 

problemem w naszej miejscowości. 

Rada Gminy zapoznała się ze sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 

w szkołach prowadzonych przez Gminę Lubiszyn w 2022r. i nie wniosła uwag. 

Do punktu 19 porządku obrad: 

W. Zwieruho dokonał zamknięcia obrad XLV sesji Rady Gminy Lubiszyn. 

 

Protokołowała: 

K. Wiśniewska 

 

X
Wojciech Krzysztof Zwieruho

Przewodniczący Rady Gminy

 

 


